



郊野公園之友會 荔枝窩地質教育中心



簡介

位於新界北區荔枝窩村的地質教育中心，是由志願團體、當地村民及政府同心合力建設而成，而中心的策劃與運作則由香港地貌岩石保育協會的一群自願工作者義務負責。中心希望藉著當地秀麗的風景、多樣化的地質景象及昔日客家圍村的風貌，將香港地質資源向遊客介紹，並提升他們對地質及地貌保育的意識。

目的

- 提升市民對香港地質地貌的環境認識與保育意識
- 加強當地文化溝通及社區參與
- 宣傳及配合地質公園的發展
- 配合學界環境教育考察計劃發展，提供多元化的支援服務，成為戶外環境教育考察基地

開放日期：逢星期六、日及部份公眾假期

開放時間：上午10:00 至 下午4:00

活動內容：1. 香港地質地貌資訊展覽 2. 免費荔枝窩地質導賞活動

上午導賞活動時段：11:00 – 12:00

下午導賞活動時段：2:00 – 3:00



中心開放日期

4 - 5/9 (星期六、日)	1/10 (星期五國慶日)	6 - 7/11 (星期六、日)	4 - 5/12 (星期六、日)
11 - 12/9 (星期六、日)	2 - 3/10 (星期六、日)	13 - 14/11 (星期六、日)	11 - 12/12 (星期六、日)
18 - 19/9 (星期六、日)	9 - 10/10 (星期六、日)	20 - 21/11 (星期六、日)	18 - 19/12 (星期六、日)
23/9 (星期四中秋節翌日)	16/10 (星期六重陽節)	27 - 28/11 (星期六、日)	25/12 (星期六聖誕節)
25 - 26/9 (星期六、日)	17/10 (星期日)		26/12 (星期日聖誕節)
	23 - 24/10 (星期六、日)		27/12 (星期一聖誕節)
	30 - 31/10 (星期六、日)		

** 31/10 (星期日)為十年一度的荔枝窩打醮，當天舉行本會一年一度的「珍惜岩石自然美」大型保育活動名為「荔枝窩地質教育中心Fun Day」



Friends of the Country Parks Lai Chi Wo Geoheritage Centre



Brief Introduction

The Geoheritage Centre in Lai Chi Wo Village in North District New Territories is set up by voluntary organizations in collaboration with local villagers and the government. The volunteers of Association for Geoconservation, Hong Kong are responsible for the planning and running of the centre. The centre aims to introduce the geological resources in Hong Kong to visitors and also raise the public awareness of geoconservation through the beautiful scenery, various geological features and old Hakka village in the region.

Purposes

- To enhance public understanding of geological features and landforms and to raise their awareness of geoconservation
- To strengthen cultural communications and encourage local community participation
- To publicize and align with the development of geopark
- To assist the development of environmental education field trips, to provide diversified supporting services and to become a base for outdoor environmental education studies

Opening Hours: Every Saturday and Sunday or designated public holidays from 10:00 am to 4:00 pm

Activities:

1. Exhibition of Hong Kong geological features and landforms
2. Free tour guide for Lai Chi Wo Geo Trail from 11 am to 12:00 noon and 2 pm to 3 pm

Opening Dates

4 - 5/9 (Sat & Sun)	1/10 (Fri National Day)	6 - 7/11 (Sat & Sun)	4 - 5/12 (Sat & Sun)
11 - 12/9 (Sat & Sun)	2 - 3/10 (Sat & Sun)	13 - 14/11 (Sat & Sun)	11 - 12/12 (Sat & Sun)
18 - 19/9 (Sat & Sun)	9 - 10/10 (Sat & Sun)	20 - 21/11 (Sat & Sun)	18 - 19/12 (Sat & Sun)
23/9 (Thu the day following Mid-Autumn Festival)	16/10 (Sat Chung Yeung Festival)	27 - 28/11 (Sat & Sun)	25/12 (Sat X'mas)
25 - 26/9 (Sat & Sun)	17/10 (Sun)		26/12 (Sun X'mas)
	23 - 24/10 (Sat & Sun)		27/12 (Mon X'mas)
	30 - 31/10 (Sat & Sun)		

** 31/10 (Sunday) Lai Chi Wo Dajiu which is held once every 10 year. AGHK will take this opportunity to organize our annual "Cherish of the Natural Beauty of Rocks" event Lai Chi Wo Geoheritage Center Fun Day.

